


Je schrijft de 
ik-vorm.

Is het een werkwoord?

Staat de persoonsvorm in de 
tegenwoordige of verleden tijd?

tegenwoordige tijd verleden tijd

Schrijf je de persoonsvorm in 
het enkelvoud of meervoud? 

enkelvoud meervoud

Maak de 
ik-vorm.

Is het een klankvast of 
klankveranderend werkwoord? 

klankveranderend 
werkwoord

klankvast 
werkwoord

De vervoegingen van 
deze werkwoorden 
moet je weten. 

Is de laatste letter van het 
hele werkwoord –en een  
medeklinker uit ’t kofschip x?

Is ‘ik’ het 
onderwerp 
van de zin?

Je schrijft de 
ik-vorm +t.

ja

ja

jaja neenee

Is het de persoonsvorm?

meervoud
Je schrijft de 
ik-vorm +ten.

enkelvoud   
Je schrijft de 
ik-vorm +te.

enkelvoud    
Je schrijft de 
ik-vorm +de.

Je schrijft het 
hele werkwoord.

Je vindt de persoonsvorm door de zin:
•	 vragend te maken. De persoonsvorm is 

het eerste werkwoord in de zin.

of

•	 in een andere tijd te zetten. De  

persoonsvorm is het woord dat verandert.

Is het een  
voltooid deelwoord?

voltooid deelwoord hele werkwoord

klankveranderend 
werkwoord

klankvast 
werkwoord

Het voltooid deelwoord 
van deze werkwoorden 
moet je weten.

ja

nee

nee

nee

Je schrijft het woord volgens de spellingregels.

meervoud
Je schrijft de 
ik-vorm +den.

Het is het hele 
werkwoord.

Je schrijft het 
hele werkwoord.

Eindigt het voltooid 
deelwoord op -en 
óf -t of -d?

-en -t of -d

Is de laatste letter van het 
hele werkwoord –en een 
medeklinker uit ’t kofschip x?

Is het een voltooid deelwoord van een 
klankvast of klankveranderend werkwoord?

Je schrijft een d  
aan het eind.

Je schrijft een t   
aan het eind.

Je schrijft -en  
aan het eind.

ja nee

Is de persoonsvorm (het hulpwerkwoord) 
een vorm van zijn, hebben of worden? 
•	 Ja? voltooid deelwoord

•	 Nee? geen voltooid deelwoord 

Als het hulpwerkwoord een vorm van ‘zijn’ 

is en het werkwoord achter ‘aan het’ staat, 

dan is het geen voltooid deelwoord.

+t

+

+d
-en
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Is ‘ik’ het onderwerp
van de zin?

neeja

enkelvoud meervoud

Maak de ik-vorm.

1. Bepaal het hele  
werkwoord.

2. Haal –en van het 
hele werkwoord af.

Je schrijft de 
ik-vorm.

Je schrijft de 
ik-vorm +t.

Schrijf je de persoonsvorm in het enkelvoud of meervoud? 

•	 Is het onderwerp* één mens, dier of ding? enkelvoud
•	 Of meerdere mensen, dieren of dingen? meervoud

*het onderwerp vind je door te vragen: Wie of wat doet iets?

Je schrijft het  
hele werkwoord.

tegenwoordige tijd

Behalve als de ik-vorm 
al op een t eindigt. Je 
schrijft dan de ik-vorm.

Behalve als ‘jij’ achter 
de persoonsvorm staat. 
Je schrijft dan de ik-
vorm.
 
Behalve als ‘je’ achter 
de persoonsvorm staat 
en vervangen kan 
worden door ‘jij’. Je 
schrijft dan de  
ik-vorm.
 
Trucje: denk aan het 
werkwoord lopen (loop 
jij).

Soms komt er een klinker bij  
of gaat er een medeklinker af. 
maken –en = 
maken > ik-vorm: maak
rennen –en =
rennen > ik-vorm: ren

Bij werkwoorden op –ven en 
–zen verandert de v in een f 
en de z in een s.
verven –en = 
verven > ik-vorm: verf
bonzen –en = 
bonzen > ik-vorm: bons

Als het één van de  
onregelmatige werkwoorden*, 
een werkwoord op –aan of 
het werkwoord doen of zien is, 
dan moet je de vervoegingen 
weten.

*onregelmatige werk- 
woorden: kunnen, willen, zijn,  
hebben, zullen en mogen

verleden tijd

klankveranderend werkwoordklankvast werkwoord

De vervoegingen van deze 
werkwoorden moet je weten. 

Is het een klankvast of klankveranderend werkwoord? 

1. Zet het werkwoord in de andere tijd.
2. Blijft de klank hetzelfde?
    •  Ja? klankvast werkwoord
    •  Nee? klankveranderend werkwoord

neeja

meervoud
Je schrijft de 
ik-vorm +ten.

enkelvoud   
Je schrijft de 
ik-vorm +te.

enkelvoud    
Je schrijft de 
ik-vorm +de.

meervoud
Je schrijft de 
ik-vorm +den.

Is de laatste letter van het  
hele werkwoord –en een  
medeklinker uit ’t kofschip x?

1. Bepaal het hele werkwoord.
2. Haal –en van het hele werkwoord af.
3. Is de laatste letter een medeklinker uit  

’t kofschip x?

Is het een voltooid deelwoord van een 
klankvast of klankveranderend werkwoord?

1. Bepaal het hele werkwoord. 
2. Zet het hele werkwoord in de andere tijd.
3. Blijft de klank hetzelfde?
    •  Ja? klankvast werkwoord
    •  Nee? klankveranderend werkwoord

neeja

Eindigt het voltooid deelwoord 
op -en óf -t of -d?

klankveranderend werkwoordklankvast werkwoord

-en -t of -d

Het voltooid deelwoord van deze 
werkwoorden moet je weten.

Je schrijft -en  
aan het eind.

Je schrijft een d
aan het eind.

Je schrijft een t
aan het eind.

Is de laatste letter van het hele werkwoord –en 
een medeklinker uit ’t kofschip x?

1. Bepaal het hele werkwoord.
2. Haal –en van het hele werkwoord af.
3. Is de laatste letter een medeklinker uit ’t kofschip x?

voltooid deelwoord hele werkwoord

Je schrijft het hele werkwoord.

Het is het hele werkwoord.

In een zin met meerdere werkwoorden 
zonder voltooid deelwoord schrijf je het 
hele werkwoord:
•	 na ‘aan het’.
•	 na ‘te’.
•	 als het niet de persoonsvorm is.


